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Akademický senát Fakulty sociálních studií 
Masarykovy univerzity 

Zápis z 231. zasedání 30.1. 2023 

Přítomni (v abecedním pořadí): 

● Jan Albrecht 
● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Markéta Tereza Piáčková 
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● Martin Veselý 
● Shengyue Wang 

 
Hosté:  

● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● doc. PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 
● Mgr. Daniel Jirků 
● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● PhDr. Petr Suchý, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 

Omluveni: 
● Anna Literová 

Program jednání: 

1) Opatření FSS MU Novelizovaný soupis stipendijních programů Fakulty sociálních studií 
Masarykovy univerzity 2023 

2) Projednání harmonogramu vyhlášení a projednání děkanské volby 

3) Různé 

 

Program byl jednomyslně odsouhlasen členy AS FSS MU.  
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1) Opatření FSS MU Novelizovaný soupis stipendijních programů Fakulty sociálních 
studií Masarykovy univerzity 2023 

 
Děkan: Bod přináší v reakci na činnost SK AS FSS MU. Původní znění počítalo s klasickým 
výběrovým řízením na spolkovou činnost. Měla proběhnou dvě stipendijní kola. Studentská 
komora předložila návrh až 19. prosince 2022, tedy v době, kdy schválení nebylo možné. Děkan 
musel rozhodovat o rozdělení až po poradě s vedením. Na první poradě v lednu členové vedení 
hledali cestu, jak stipendia vyplatit. Mělo by dojít k vyhlášení mimořádného kola na podporu 
stipendijního programu 6B. Částka byla navýšena na 300 tis. Kč.  
V rámci stipendijního soupisu by měla proběhnout změna týkající se podpory studentů na 
praxích (částečná úhrada nákladů spojených s výkonem dané praxe). 
 
Horák: Zahájil hlasování o předloženém návrhu. 
 
Usnesení: AS FSS MU projednal novelizovaný soupis stipendijních programů FSS MU na 
rok 2023 a vyjádřil mu podporu. 
 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 
 

2) Projednání harmonogramu volby děkana 
 

Horák: Navrhl, aby se členové AS FSS MU setkali dne 6. března 2023 od 9:00 a došlo 
k vyhlášení volby děkana. Plánované zasedání 27. února se zruší. Kandidatury bude možné 
podávat do 27. března 2023. 
 
Veselý: 3. dubna bude probíhat volba rektora, proto by bylo vhodné pozměnit harmonogram a 
volbu posunout na 4. dubna 2023. 
 
Děkan: Volba rektora by měla probíhat v odpoledních hodinách, v dopoledních je tedy prostor 
pro jednání. Podotkl, že je potřeba rozvolnit pravidla pro vyhlašování volby s ohledem na 
současný jednací řád AS FSS MU, který stanovuje, že volby děkana nemohou být vyhlášeny 
dříve nežli 6 měsíců před skončením funkčního období děkana, který je v daném období ve 
funkci. 
 
Horák: Zahájil hlasování o navržených termínech. 
 
Usnesení: Členové AS FSS MU schválili harmonogram navržený předsedou AS FSS MU. 
 

(10 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 
 

3) Různé 
 

a) Role univerzitního kaplana 
Kašparová: Proběhlo 35 rozhovorů, z nichž vzešla informace, že lidé nevědí v podstatě nic o 
roli univerzitního kaplana, nevědí, co si pod daným pojmem představit. Je potřeba komunikovat. 
Do příštího zasedání senátu dopracuje a zašle návrh toho, co by se v dané věci dalo dělat dál. 
 

b) Doplnění pracovní komise pro udržitelnost 
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SK AS FSS vyhlásí výběrové řízení a zopakuje proces, kterým byli voleni studenti v předchozím 
období. 
 

c) Sexuální obtěžování 
Albrecht: V mediích se objevil článek o sexuálním obtěžování na Pedagogické fakultě MU. Na 
naší fakultě se podobný incident objevil v minulosti. Spojil se se senátory z pedagogické fakulty 
a vyjádřil jim podporu. Otevřel diskusi o tom, zda by nemměli v těchto věcech senáty 
jednotlivých fakult vzájemně komunikovat. 
 
Návrh usnesení: AS FSS MU vyjadřuje znepokojení nad současným děním souvisejícím s 
šetřením případů sexuálního obtěžování na PED MUNI a podporu přeživším sexuálního 
nátlaku. 
 
Horák: Nemáme dostatek informací o celé věci, máme informaci pouze ze strany novinářů. 
Sdělil, že nemáme dostatek informací na to, abychom zaujali stanovisko k postoji vedení dané 
fakulty a otevřel diskusi o celé věci.   
 
Pinková: Souhlasila s předsedou AS FSS MU, protože opravdu není dostatek informací, aby 
bylo možné věc posoudit. Článek byl navíc vydán v období podávání přihlášek, celé je to 
rámováno tak, že MU toleruje sexuální predátory. 
 
Albrecht: Navrhl diskusi týkající se formy vyjádření podpory obětem sexuálního obtěžování. 
 
Ostatní senátoři mají za to, že podpora obětem již byla komunikována. 
 
Albrecht: Z komunikace se zástupci SK AS FSS MU na PED MUNI cítí určitou frustraci a vyzval 
k opatrnosti. 
 
Fridrichová: Navrhla, abychom daný bod vedli v patrnosti a komunikovali jej na dalším zasedání. 
 

d) Rychlovarná konvice a mikrovlnná trouba 
Albrecht: Za SKAS FSS MU delegoval členům a členkám vedení fakulty z více míst proudící 
poptávku po mikrovlnné troubě a rychlovarné konvici mimo správu krmítka (pro studující 
přístupné i v době, kdy je krmítko zavřeno). Toto vybavení je studujícími žádané, a je-li v 
souladu se zásadami bezpečnosti, mohlo by jeho zajištění zkvalitnit prostředí fakulty. 
 
Děkan: Vyjádřil poděkování za daný podnět a slíbil, že jej bude dále řešit. 
 

e) Doplnění programových rad 
Proděkanka Souralová: Avizovala, že bude opět potřeba řešit doplnění programových rad. 
 
Veselý: Na podzim bude do systému doplněna kolonka pro vyplnění motivace při podávání 
nominace. 
 
Děkan: Podotkl, že o členství v programových radách je velmi nízký zájem. Poté vyzval 
k opatrnosti při přílišné formalizaci celého procesu podávání nominace.  
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Přijatá usnesení: 
 
2023-1-30/1 
AS FSS MU projednal novelizovaný soupis stipendijních programů FSS MU na rok 2023 
a vyjádřil mu podporu. 
 
(10 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

 

PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
předseda senátu 

Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
          místopředsedkyně senátu 

Jan Albrecht 
místopředseda senátu 

Zapsala: Kateřina Veselá 
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Translated with www.DeepL.com/Translator (free version) 
 
Academic Senate of the Faculty of Social Studies of Masaryk University 
Minutes of the 231st meeting 30.1. 2023 
Present (in alphabetical order): 
● Jan Albrecht 
● Mgr. Jan Albrecht, Jan Albrecht, Jan Albrecht, Jan Albrecht, Jan Albrecht, Jan Albrecht, Jan 
Albrecht, Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Markéta Tereza Piáčková 
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● Martin Veselý 
● Shengyue Wang 
 
Guests:  
● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
PhD. PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 
● Mgr. Prof. Daniel Jirků 
● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● PhDr. Petr Suchý, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 
Excused: 
● Anna Literová 
Agenda: 
1) Measures of the Faculty of Social Studies of the Masaryk University (FSS MU) Amended 
inventory of scholarship programs of the Faculty of Social Studies 2023 
2) Discussion of the schedule for announcement and discussion of the dean election 
3) Miscellaneous 
 
The agenda was approved by the AS FSS MU members. 
 
1) FSS MU measures Amended inventory of scholarship programmes of the Faculty of Social 
Studies of Masaryk University 2023 
 
Dean: Item brought in response to the activities of the SK AS FSS MU. The original wording 
envisaged a classical selection procedure for fraternity activities. There were to be two 
scholarship rounds. The student body did not submit a proposal until December 19, 2022, at a 
time when approval was not possible. The dean had to decide on the distribution only after 
consulting with the management. At the first meeting in January, the members of the leadership 
sought a way to disburse the scholarships. There should be an emergency round to support the 
6B scholarship program. The amount of the scholarship was set at CZK 300,000.  
There should be a change in the scholarship roster regarding the support of students on 
internships (partial reimbursement of costs related to the internship). 
 
Horák: Initiated voting on the submitted proposal. 
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Resolution: the AS FSS MU discussed, the amended inventory of FSS MU scholarship 
programmes for 2023 and expressed its support. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
2) Discussion of the dean election schedule 
 
Horák: Moved that the FSS MU AS members meet on March 6, 2023 at 9:00 a.m. to announce 
the election of the Dean. The scheduled meeting on February 27 will be cancelled. Nominations 
will be open until March 27, 2023. 
 
Veselý: there will be an election for Provost on April 3, so it would be appropriate to amend the 
schedule and move the election to April 4, 2023. 
 
Dean: The election of the Rector should take place in the afternoon, so there is room for 
deliberations in the morning. He pointed out that the rules for announcing the election need to 
be relaxed in view of the current Rules of Procedure of the AS FSS MU, which stipulate that the 
election of the Rector cannot be announced earlier than 6 months before the end of the term of 
office of the incumbent Dean. 
 
Horák: Initiated voting on the proposed dates. 
 
Resolution: the FSS MU AS members approved the schedule proposed by the FSS MU AS 
Chair. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
3) Miscellaneous 
 
a) Role of the University Chaplain 
Kašparová: 35 interviews were conducted, which yielded the information that people know 
basically nothing about the role of the university chaplain, they do not know what to imagine 
under the term. There is a need to communicate. She will complete and send a draft of what 
could be done next on the matter to the next Senate meeting. 
 
b) Addition of a working committee on sustainability 
SK AS FSS will put out a call for applications and repeat the process by which students were 
elected in the previous term. 
 
c) Sexual Harassment 
Albrecht: There was an article in the media about sexual harassment in the MU College of 
Education. There has been a similar incident at our faculty in the past. He contacted the 
senators from the Faculty of Education and expressed his support. He opened a discussion 
about whether the senates of the different faculties should communicate with each other in these 
matters. 
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Proposed resolution: the AS FSS MU expresses concern about the current events related to 
the investigation of sexual harassment cases at PED MUNI and support for survivors of sexual 
assault. 
 
Horák: We don't have enough information about the whole thing, we only have information from 
journalists. He said that we do not have enough information to take a position on the position of 
the faculty in question and opened a discussion on the whole matter.   
 
Pinková: Agreed with the AS FSS MU chairman because there really is not enough information 
to judge the matter. Moreover, the article was published during the application period, and the 
whole thing is framed in such a way that MU tolerates sexual predators. 
 
Albrecht: Suggested a discussion regarding the form of expressing support for victims of sexual 
harassment. 
 
Other senators feel that support for victims has already been communicated. 
 
Albrecht: He feels some frustration from the communication with the SK AS FSS MU 
representatives at PED MUNI and urged caution. 
 
Fridrichová: Suggested that we keep the item in mind and communicate it at the next meeting. 
 
d) Electric kettle and microwave oven 
Albrecht: On behalf of SKAS FSS MU, he delegated to faculty members and administrators from 
multiple locations the streaming demand for a microwave and a kettle outside of the feeder 
administration (accessible to students even when the feeder is closed). This equipment is in 
demand by learners and, if it is consistent with safety principles, its provision could enhance the 
faculty environment. 
 
Dean: Expressed his thanks for the suggestion and promised to address it further. 
 
(e) Addition of program councils 
Vice dean Souralová: Announced that the addition of program councils would again need to be 
addressed. 
 
Veselý: A box will be added to the system in the fall for filling out the motivation for submitting a 
nomination. 
 
Dean: Noted that there is very little interest in serving on program councils. He then urged 
caution about over-formalizing the entire nomination process.  
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Resolutions Adopted: 
 
2023-1-30/1 
The AS FSS MU discussed the revised inventory of FSS MU scholarship programmes for 2023 
and expressed its support. 
 
(10 for, 0 against, 0 abstentions) 
 
PhDr. Pavel Horák, Ph.D.Chair of the AS FSS MU 
Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. Vice-Chair of the AS FSS MU 
Jan Albrecht Vice-Chairman of the SK AS FSS MU 
 


